OBHS Core Questions:
Subject: German
Year and Term: Year 11 Autumn Term
Topic: My neighbourhood / Travelling

Learn these questions to build a strong foundation of knowledge for this half-term. Ask family or friends to test you regularly, or practise on your own using the ‘Look, Say, Cover, Write’ method.
	
	Question
	Answer

	1.
	Wie ist deine Stadt / dein Dorf ?
(What is your town / village like?)
	Meine Stadt / Mein Dorf ist klein/groß/ruhig/zu laut. Ich wohne in der Ost von England, in einer Stadt/ in einem Dorf, daß .... heißt.
My town/village is small/big/quiet/too loud. I live in the east of England, in a town/village, which is called ....

	2.
	Magst du deinen Wohnort? Warum (nicht) ?
(Do you like your neighbourhood? Why (not)?)
	Ja, ich mag meinen Wohnort, weil es freundlich ist // Nein ich mag nicht meinen Wohnort, weil es nicht viel zu machen gibt.
Yes, I like my neighbourhood because it is friendly // No, I don’t like my neighbourhood, because there is not a lot to do.

	3.
	Wie ist deine idealer Wohnort ?
(What would your ideal neighbourhood look like?)
	Meine idealer Wohnort wäre in einer Stadt am Strand in Frankreich. 
My ideal neighbourhood would be in a town by the beach in France.

	4.
	Wie war deine Stadt / dein Dorf früher ?
(What was your town / village like in the past?)
	Früher war meine Stadt / mein Dorf sehr interessant mit viel zu tun.
In the past my town/village was very interesting with a lot to do.

	5.
	Beschreib mir dein Haus / deine Wohnung ?
(Describe your house / flat to me?) 
	Mein Haus / meine Wohnung ist ziemlich klein mit drei Schlafzimmer, ein Badezimmer, eine Küche, ein Wohnzimmer und einen kleinen Garten.
My house / flat is quite small with three bedrooms, a bathroom, a kitchen, a lounge and a small garden.

	6.
	Wie fährst du zur Schule ? Wie findest du das ?
(How do you travel to school? what do you think of that?
	Ich gehe zu Fuß / ich fahre mit dem Auto meiner Mutter. Es ist nicht so mal.
I go by foot / in my Mum’s car. It is not so bad.

	7.
	Kaufst du lieber online oder in einem Einkaufszentrum ein ? Warum ?
(Do you prefer buying online or in a shopping centre? Why?)
	Ich kaufe lieber in einem Einkaufszentrum, weil es interessanter als online ist.
I prefer to buy in a shopping centre because it is more interesting than online.

	8.
	Was hast du letztes Wochenende in der Stadt gemacht ? 
(What did you do in town last weekend?)
	Letztes Wochenende bin ich mit meinen Freund(inn)en in die Geschäfte / ins Café der Stadt gegangen. 
Last weekend in town I went to the shops / to the café in town with my friends.

	9.
	Ist deine Gegend gut für junge Leute / Touristen ? Warum (nicht) ?
(Is your neighbourhood good for young people / tourists? why (not)?)
	Nein, sie ist nicht gut für junge Leute, weil es nichts zu tun gibt. Jedoch ist es gut für Touristen, weil man die Kirche / das Museum / den botanischen Garten sehen kann.
No, it is not good for young people because there is nothing to do. However, it is good for tourists because they can see the church / museum / the botanical garden.

	10.
	Wo möchtest du in der Zukunft wohnen ?
(Where would you like to live in the future?)
	Ich  möchte in Schottland wohnen, denn meine Großeltern wohnen in Aberdeen.
I would like to live in Scotland, because my grandparents live in Aberdeen.

	11.
	Was machst du gern in den Ferien ?
(What do you like to do in the holidays?)
	Ich reite / segle gern // ich entspanne mich gern // ich treibe gern Wassersporte / ich gehe gern an dem Strand.
I like riding / sailing // I like relaxing // I like doing water sports // I like going to the beach.

	12.
	Wie findest du Urlaube am Strand /  in den Bergen ?
(What do you think of beach / mountain holidays?)
	Ich liebe Urlaube am Strand, weil ich sonnenbaden kann //ich liebe Urlaube in den Bergen, weil man lange Spaziergänge machen kann.
I love holidays on the beach, because I can sunbathe // I love holidays in the mountains because you can do long walks.

	13.
	Besuchst du gern Freizeitsparks / Museen ?
(Do you visit theme parks / museums?)
	Ja, ich besuche gern Freizeitsparks / Museen, denn es ist sehr lustig / toll /prima / interessant.
Yes, I like to visit theme parks / museums, because it is very fun / great / excellent / interesting.
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